
Protokół Nr IX/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 26 sierpnia 2019r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: https://www.youtube.com/watch?v=uIJHuS0U0xo&list=PL-7Ux-

3EgMtaBWF0n_tRsN4yrbo5QuLVW  

  

Ad. 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

           Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

burmistrza, skarbnika, sołtysów oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Ad. 2.Przewodnicząca stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili otwarcia    

          listę obecności podpisało 15 radnych w związku z tym sesja jest władna do 

podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

Ad.3. Przewodnicząca  zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad. Radni  

          nie wnieśli uwag i wniosków do porządku obrad. Poinformowała, że komisja 

samorządowa wystąpiła z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu dotyczącego 

uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkole podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Pierzchnica i przedstawiła brzmienie wniosku. Wniosek stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w tej sprawie. 

 Burmistrz zwrócił się do radnych żeby pozytywnie przychylić się do tego wniosku, bo 

trzeba jeszcze pewne rzeczy przedyskutować, wyjaśnić aby nie podejmować decyzji 

pochopnej. 

Radni nie zgłaszali uwag odnośnie wniosku komisji w związku z tym przewodnicząca 

rady poddała pod głosowanie wniosek komisji.  

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych  

i za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Porządek obrad sesji został uzupełniony o zgłoszony wniosek ponieważ uzyskał wymaganą 

liczbę głosów do zmiany porządku obrad. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący zmiany porządku obrad sesji stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

 Po przyjętej zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał ostatniej sesji. 

6. Nowelizacja budżetu Gminy Pierzchnica na 2019r. 

https://www.youtube.com/watch?v=uIJHuS0U0xo&list=PL-7Ux-3EgMtaBWF0n_tRsN4yrbo5QuLVW
https://www.youtube.com/watch?v=uIJHuS0U0xo&list=PL-7Ux-3EgMtaBWF0n_tRsN4yrbo5QuLVW
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2019-2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały w sprawie sposobu poboru podatków, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso w gminie Pierzchnica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości zabudowanej  położonej 

w miejscowości Osiny. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy 

Pierzchnica w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 

12. Wolne wnioski. 

 

Ad.4.Przewodnicząca stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu z poprzedniej  

         sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.5. Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał  

           poprzedniej sesji. Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

Ponadto poinformował, że przeprowadzono ponowne wybory sołtysów w sołectwie Górki  

i w sołectwie Osiny i po przeprowadzonym głosowaniu w dniu 7 lipca 2019r. wybrano na 

sołtysa w sołectwie Górki Bernardę Miszczyk i w sołectwie Osiny Ryszarda Bryka 

Burmistrz wręczył zaświadczenia dla wybranych sołtysów 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie wnosili uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad.6. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  

          Gminy na rok 2019 i przeczytała brzmienie projektu uchwały. Poinformowała, że projekt 

uchwały analizowała komisja budżetowa i po analizie wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie wprowadzanych zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 73.899,55 zł oraz o taką sama kwotę zwiększa się plan wydatków. 

Omówił poszczególne zmiany w planie dochodów określone załącznikiem Nr 1 do projektu 

uchwały i w planie wydatków określone załącznikiem Nr 2 do projektu uchwały oraz zmiany 
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w załączniku Nr 3 limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia 

w 2019 roku.  

 Burmistrz poinformował, że złożony został wniosek o dofinansowanie na lokalny 

transport publiczny. We wniosku założono uruchomienie dwóch kursów w tej części gminy 

gdzie komunikacja jest najgorsza. Trasa kursu, start z Pierzchnicy - Straszniów Gumienicki – 

Podlesie – Strojnów – Wierzbie – Drugnia – Podstoła -Drugnia Rządowa – Osiny – 

Pierzchnianka – Pierzchnica. Ten kurs byłby około godziny 8 i po południu drugi kurs.  

Pełne wystąpienie Burmistrza w tej sprawie zostało zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy  na 

rok 2019 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych  

i  za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/58/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2019 została podjęta jednogłośnie. 

Ad.7. Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmian  

           w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica 

na lata 2019-2034. Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, że projekt uchwały 

analizowała komisja budżetowa i wydała opinię pozytywną. Zwróciła się do skarbnika o 

omówienie przedłożonego projektu. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof  Cieślak omówił zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, które wynikają ze zmian  wprowadzonych uchwałami w sprawie zmian w budżecie 

gminy oraz zmianami wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza Miasta i Gminy od sesji, na 

której były wprowadzane zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Zmiany dokładnie 

wyjaśnione są w objaśnieniach do zmian w WPF określonych załącznikiem nr 3 do projektu 

uchwały. 

Burmistrz udzielił informacji odnośnie realizacji zadania odnawialne źródła energii na 

terenie gminy Pierzchnica w związku z wystąpieniem w tej sprawie radnej Malwiny Wrony. 

Szczegóły w tej sprawie w nagraniu z obrad sesji rady. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania w sprawie projektu uchwały. 

Radni nie zadawali pytań w związku z tym przewodnicząca poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2019-2034. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych  

i za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2019-2034 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



4 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/59/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2019-2034 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.8. Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmiany  

           uchwały w sprawie sposobu poboru podatków, określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso w gminie Pierzchnica. Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, 

że projekt uchwały analizowała komisja budżetowa i wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ten projekt uchwały i następny wynika z racji 

przeprowadzonych wyborów sołtysów w dwóch sołectwach. Wybrani zostali nowi sołtysi  

i zgodnie z zasadą, że sołtys jest inkasentem należy dokonać zmian w uchwałach. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

sposobu poboru podatków, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso  

w gminie Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych  

i  za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

sposobu poboru podatków, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso  

w gminie Pierzchnica stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/60/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie sposobu poboru podatków, określenia inkasentów  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso w gminie Pierzchnica została podjęta jednogłośnie. 

Ad.9. Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmiany  

           uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, że projekt uchwały 

analizowała komisja budżetowa i wydała opinię pozytywną.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso w związku z tym 

przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych  

i  za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/61/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 



5 

 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie. 

Ad.10. Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie oddania  

            w użyczenie nieruchomości  zabudowanej położonej w miejscowości Osiny. 

Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, że projekt uchwały analizowała komisja 

budżetowa i wydała opinię pozytywną. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz wyjaśnił potrzebę i cel podjęcia uchwały w sprawie oddania w użyczenie 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Osiny. Informacja w tej sprawie  

w nagraniu z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie oddania w użyczenie 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Osiny w związku z tym 

przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych 

i  za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie oddania w użyczenie 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Osiny stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/62/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości  zabudowanej położonej w miejscowości Osiny 

została podjęta jednogłośnie. 

Ad.11. Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmiany  

             uchwały Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy Pierzchnica w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Przeczytała projekt uchwały  

i poinformowała, że projekt uchwały analizowała komisja budżetowa i wydała opinię 

pozytywną. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz wyjaśnił potrzebę podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy Pierzchnica w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Informacja w tej sprawie w nagraniu z obrad sesji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy Pierzchnica w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej w związku z tym przewodnicząca rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 15 radnych 

i  za było 15 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy Pierzchnica w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr IX/63/2019 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/71/2018 Rady Gminy Pierzchnica w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.12.Sprawy różne. 

 Pani Martyna Jamrożek asystent rodzinny Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy przedstawiła informację o realizacji projektu „Centrum Usług – 

Współpraca na rzecz społeczności lokalnej”. Przybliżyła zebranym w jakich płaszczyznach jest 

realizowany projekt oraz jakie będą podejmowane działania w środowisku. Pełne wystąpienie 

zostało zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

 Burmistrz poinformował, że w wolnych wnioskach chciałby poruszyć temat punktu 

który został zdjęty. Było to na prośbę związków zawodowych żeby dać sobie miesiąc czasu na 

przemyślenie. Związki zawodowe chcą przedyskutować z nauczycielami projekt nowego 

regulaminu. Jako radni też będą podejmować decyzję i żeby sami przemyśleli. Sprawa jest 

trudna, jeśli chodzi o finanse i wynagrodzenia to zawsze jest jakiś konflikt, bo zawsze jest za 

mało albo nie tak.  Dlaczego wystąpił z wnioskiem o zmianę, o nowy regulamin wynagradzania 

nauczycieli. Przede wszystkim wynika to z takich przepisów, że dotychczasowy regulamin był 

uchwalony w 2009r. i nie ma możliwości wprowadzenia do niego zmian tylko musi być cały 

nowy uchwalony. W międzyczasie przepisy się zmieniły i pewne uregulowania powinny być 

po nowemu i stąd projekt nowego regulaminu, który będzie uchwalony przez radę i ewentualnie 

w przyszłości zmieniany. Zgodnie z procedurą zostały zawiadomione przedstawiciele 

związków zawodowych, bo prawo tak przewiduje, w miesiącu lipcu. Odbył spotkanie ze 

związkami zawodowymi. W pewnych sprawach zbliżyli stanowiska, w jednych uznał 

argumenty w innych podtrzymał. Jedynym spornym punktem pozostaje wysokości dodatku 

motywacyjnego. Do tej pory obowiązuje dodatek motywacyjny w wysokości 8% środków na 

wynagrodzenia zasadniczego. W gminie Chmielnik, gminie Daleszyce, gminie Morawica, 

gminie Chęciny jest dodatek w wysokości 5%. Mówił, że też proponuje w nowym regulaminie 

żeby było 5% dlatego, że zaczyna brakować pieniędzy. Powiedział, że Skarbnik przedstawi 

fakty. Reforma oświaty powodująca likwidację gimnazjum skutkować będzie tym, że ubywa 

jeden rocznik uczniów, ubywa około siedemdziesiąt kilku uczniów. To jest drastyczne obcięcie 

subwencji. Budynek jest taki jaki jest, który trzeba utrzymać. Podwyżki, które związki 

wynegocjowały z rządem w dużej mierze obciążają nasz budżet gminy. Było dość ostre starcie 

na komisji samorządowej ze związkami. Zaczął się zastanawiać czy się nie zagalopował, że 

zaproponował 5%, bo Skarbnik proponuje, że widzi 3%, związki chcą 7%. Dlaczego tyle 

zaproponował,  być może zbyt hojnie do pewnych rzeczy podchodzi, bo zawsze mu szkoda 

ludzi. Fakty są nieubłagane. Poprosił Skarbnika o zabranie głosu. 

 Skarbnik mówił, że ubywa około 70 uczniów i to daje około 500-600 tys. mniej 

subwencji oświatowej. Druga kwestia to sprawa podwyżek dla nauczycieli od września. Rząd 

obiecuje na podwyżki gminom dodatkową subwencję a subwencja, która już przyszła na 

wrzesień jest w wysokości takiej jak zwykle, bez zmian. Kolejna kwestia to z roku na rok 

samorząd zobowiązany jest dokładać do oświaty coraz więcej. Przedstawił kwoty jakie gmina 

dołożyła do oświaty z budżetu gminy w latach 2013 i 2018 oraz ile musi dołożyć 2019r. 

Dochody gminy z podatku rolnego od osób fizycznych w wysokości 300 tys. zł, z podatku od 

nieruchomości od osób fizycznych 300 tys. zł, podatek od nieruchomości od osób prawnych 

900 tys. zł. Razem te wszystkie trzy podatki nie równoważą tego co gmina musi dołożyć do 

oświaty. Są to znaczące środki, które trzeba dokładać. Mówił, że jego propozycja po korekcie 

Burmistrza jest jak najbardziej do przyjęcia. 
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 Na pytanie radnej Malwiny Wrony jeden procent jaka to byłaby kwota Burmistrz 

odpowiedział, że mechanizm jest stworzony tak, iż jest to procent od wynagrodzeń 

zasadniczych. Wynagrodzenia zasadnicze rosną automatycznie kwoty na dodatki rosną. 

Łącznie na dodatki motywacyjne w ubiegłym roku było około 140 tys. zł. Po zaproponowanej 

na dodatki motywacyjne wysokości 5% zmniejsza się kwota na dodatki o około 50 tys. zł i tyle 

jest jakby oszczędności.  

Mówił, że jako rada ostatecznie zdecyduje o przyjęciu regulaminu i wysokości dodatku. 

Powiedział, że nauczyciele mają zagwarantowane w Karcie Nauczyciela od września po 

podwyżkach średnie wynagrodzenia, które muszą być wypłacone i tak nauczyciel stażysta 

3338zł plus 10% dodatku wiejskiego to wychodzi około 3600 zł, nauczyciel kontraktowy 

3705zł brutto plus 10% dodatek wiejski tj. około 4000 zł, nauczyciel mianowany 4806 zł plus 

10% dodatku wiejskiego tj. około 5100 zł i nauczyciel dyplomowany 6141 zł plus 10% dodatku 

wiejskiego tj. około 6500 zł. 

Przybliżył zebranym jakie wnioski na budowę dróg zostały złożone i jakie planuje się 

przedsięwzięcia w zakresie infrastruktury drogowej i innych zadań inwestycyjnych, bo to ma 

związek ponieważ może, z którychś zadań trzeba będzie zrezygnować. 

Powiedział, że mówi o tym wszystkim żeby radni mieli świadomość przy uchwalaniu 

regulaminu. 

Pełne wystąpienia zostały zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

 Sołtys Jolanta Bracichowicz zapytała Burmistrza czy jest odpowiedź od Wojewody w 

sprawie powstającej strzelnicy w Drugni. 

Wystąpiła żeby oczyścić rowy w miejscowości Drugni a szczególnie koło remizy. 

 Burmistrz udzielił odpowiedzi w sprawie powstającej strzelnicy w Drugni. Powiedział, 

że przewidziane jest zebranie 1 września w Remizie w Drugni z mieszkańcami, na które 

zaprosił jednego ze wspólników przedsięwzięcia. Pełna informacja w tym temacie została 

zarejestrowana w nagraniu z obrad sesji. 

 Radna Jadwiga Łopatowska zapytała czy będą wykonywane jakieś prace jeszcze w tym 

roku na drodze gminnej, bo pewne nakłady na wykarczowanie krzaków zostały już poniesione. 

  Sołtys Ryszard Bryk wskazał potrzebę modernizacji drogi od Pierzchnicy do Drugni, 

bo jest robiona kawałkami z dużymi odstępami. Zwrócił uwagę na chodnik w Osinach gdzie 

od szkoły w kierunku Drugni został wykonany, a w drugą stronę nie został dokończony. 

Powiedział, że ma informacje z powiatu, że dokończenie chodnika nie było w planie, że od 

początku było tak zaplanowane żeby chodnika tam nie zrobić. 

Podniósł sprawę wykonanych barier przy drodze, które zagradzają dojazd do działek oraz są 

usytuowane bardzo blisko drogi. Pieszy który znajdzie na wysokości bariery i spotka się z 

samochodem jest zagrożony. Pełna wypowiedź sołtysa została zarejestrowana w nagraniu z 

obrad sesji 

 Na zgłoszone sprawy odpowiedzi udzielił Burmistrz. 

 Odnośnie czyszczenia rowu w Drugni powiedział, że rów jest przy drodze powiatowej 

i zostanie to zgłoszone do powiatu żeby tą sprawą się zajęli. 

 Odnośnie drogi gminnej w Pierzchniance powiedział, że udało się tam wykarczować 

krzaki. Mówił, że ciągle czeka się decyzję o dotacjach na drogi. Wnioskowane było i 

obiecywane było, że dofinansowanie będzie 80% teraz słychać że będzie 60% a może 50% 

dlatego w pierwszej kolejności należy zabezpieczyć te inwestycje, które objęte są dotacjami. 
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Jak wyda się teraz pieniądze to, z którejś drogi objętej dotacją trzeba będzie zrezygnować. Na 

chwilę obecną powiedział, że nie może obiecać, że w tym roku tam będzie zawiezione 

kruszywo.  

 Odnośnie drogi w Osinach powiedział, że nie była ona wykonywana w ferworze walki 

przedwyborczej, bo zabiegał o tą drogę przez cztery lata. Z różnymi problemami, ale jest 

zadowolony z tego, że udało się wykonać ten odcinek drogi, bo usprawniło przejazd przez 

Osiny szczególnie  w tych zakrętach. Tam było wąsko, były drzewa, były zdarzenia drogowe, 

komunikacyjnie się poprawiło. Odnośnie chodnika robił co mógł, ale właścicielem drogi jest 

powiat i to on powinien uregulować sprawy na swojej drodze. Mówił, że występował o 

wykonanie chodnika, był wiosną u nowych władz powiatu żeby dokończyli ten chodnik to 

uzyskał odpowiedź żeby na razie wstrzymać się z małymi rzeczami, bo mają duże zadania żeby 

wykorzystać dotacje. Powiedział, że wystąpi z tym do powiatu żeby ten temat podjęli ale 

decyzja będzie po stronie władz powiatu. Powiedział, że nie kwestionuje, że nie jest to 

potrzebne, bo jest to potrzebne. Mówił, że rozmawiał z Dyrektorem Powiatowego Zarządu 

Dróg o kontynuacji modernizacji tej drogi. Są odcinki dróg, z którymi nie ma problemu jak w 

Podlesiu, do Ujen czy w Skrzelczycach, bo tam jest pas drogowy. Natomiast między 

Pierzchnicą a Osinami jest problem, bo droga leży na prywatnych gruntach i musi być 

wyprostowana sprawa własności, a to można zrobić tylko z wykorzystaniem tzw. spec ustawy 

tj. przymusowy wykup gruntów. To jest spawa skomplikowana, będzie wnioskował, żeby 

powiat uruchomił to. Muszą to sami zrobić, bo to ich droga. Mówił że będzie jeździł i 

wnioskował i zwrócił się do sołtysa żeby naciskał starostę w tej sprawie. 

 Sołtys Ryszard Bryk wystąpił, żeby gmina zrobiła pierwszy krok i złożyła odpowiedni 

wniosek i wtedy będą naciskać. 

 Odnośnie barier ochronnych Burmistrz powiedział, że zgłosi tą sprawę, że w ocenie 

sołtysa jest to niewłaściwe. 

 Radna Kamila Adamczyk wystąpiła w sprawie kursu busa. Powiedziała, że jak będzie 

wyjeżdżał z Pierzchnicy o godzinie ósmej to nikt nim nie będzie jeździł, bo o tej godzinie jest 

niepotrzebny, bo ani ludziom co chcą iść do lekarza, bo muszą dużo wcześniej być, ani 

młodzieży, która jedzie do szkoły. Gdyby wcześniej jeździł około godziny szóstej. 

 Burmistrz powiedział, że zgłosił do dofinansowania dwa kursy natomiast godzina jest 

do ustalenia.  

 Sołtys Julia Kozioł powiedziała, że będą teraz zebrania i mieszkańcy na zebraniach 

niech się wypowiedzą, o której godzinie będzie najbardziej przydatny kurs. 

 Burmistrz powiedział, że do 12 sierpnia trzeba było złożyć wniosek i został złożony 

czas był krótki, a od 1 września trzeba uruchomić kursy. 

Zapytał zebranych, o której godzinie uruchomić kurs poranny.  

Ustalono żeby kurs ranny rozpoczynał się z Pierzchnicy o godzinie 5.45. 

 Sołtys Janusz Jędrzejowski zwrócił się do Burmistrza żeby przekazał informację, że 

zawiadomienie o uznaniu klęski suszy było za późno. 

 Burmistrz powiedział, że w dniu 5 lipca wpłynął wniosek od rolników z sołectwa Górki 

o objęcie gminy Pierzchnica klęską suszy. Wniosek w tym samym dniu został przekazany do 

Wojewody, bo jedynym organem, który jest upoważniony do stwierdzenia czy jest susza, jest 

Wojewoda. Decyzja od Wojewody  wpłynęła dopiero 5 sierpnia i wtedy dopiero ogłoszono, że 

trzeba zgłaszać wnioski o suszę  i komisja poszła w teren szacować.  
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Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca rady podziękowała wszystkim za 

udział i zamknęła sesję rady miejskiej.  

Sesja zakończyła się o godzinie 1400. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

S.Kielesiński  

        Przewodnicząca Rady 

        (-) Maria Łopatowska 

 


